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DOEL: Besluiten
Met het oog op de behandeling van de kadernota (inclusief het Investeringsplan en het
Meerjarenperspectief Grondexploitaties) is de raad – zoals gebruikelijk - in de gelegenheid gesteld om
vooraf schriftelijk vragen in te dienen.
De fracties van de CDA, D66, Groen Links, Ouderen Partij, PvdA en SP hebben van deze gelegenheid
gebruik gemaakt. De antwoorden van het college op de vragen treft u bijgevoegd aan.



Onderwerp: Beantwoording raadsvragen n.a.v. kadernota 2010 (inclusief
Investeringsplan en Meerjaren Perspectief Grondexploitaties) en bestuursrapportage
2010-1

Inleiding
Met het oog op de behandeling van de kadernota 2010 en de bestuursrapportage
2010-1 is de raad – zoals gebruikelijk - in de gelegenheid gesteld om vooraf
schriftelijk vragen in te dienen. De fracties van CDA, D66, Groen Links, Ouderen
Partij, PvdA en SP hebben van deze gelegenheid gebruik gemaakt. De antwoorden
van het college op de vragen treft u bijgevoegd aan.

Besluitpunten college
1. Het college besluit tot vaststelling van de antwoorden op de vragen over de

kadernota 2010 en de bestuursrapportage 2010-1 volgens bijlage A.
2. Het besluit heeft geen financiële consequenties.
3. De betrokkenen ontvangen daags na besluitvorming informatie over dit besluit.
4. De antwoorden van het college worden ter informatie voorgelegd aan de

commissie Bestuur.
5. De antwoorden worden betrokken bij de raadsbehandeling van de

kadernota 2010 en bestuursrapportage van 21 juni tot en met 24 juni.

Beoogd resultaat
Door middel van deze nota worden de raadsvragen rondom de kadernota en
bestuursrapportage beantwoord, zodat deze niet aan de orde hoeven te komen
tijdens de raadsbehandeling. Hiermee wordt beoogd dat de raadsbehandeling
scherper en aantrekkelijker voor het publiek wordt, dat wil zeggen meer op
hoofdlijnen, efficiënter en transparanter.

Argumenten
Geen

Kanttekeningen
Geen

Uitvoering
Niet van toepassing

Bijlagen
Bijlage A: antwoorden raadsvragen kadernota 2010 en bestuursrapportage 2010-1

Het college van burgemeester en wethouders
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Vragen n.a.v. kadernota 2010
0 PH AA Algemene opmerking vooraf. Een aantal van de door de fracties ingediende vragen over de kadernota

heeft betrekking op specifiek benoemde ombuigingsonderwerpen of op de
ombuigingen in algemene zin. Voor het beantwoorden van deze vragen wijst
het college nogmaals op het proces dat het college rond de ombuigingen
voor ogen staat.
In het coalitieakkoord en de kadernota zijn de in clusters samengevoegde
onderwerpen benoemd. Inmiddels is (ambtelijk) gestart met het doen van
nader onderzoek (naar de definitieve haalbaarheid) of het verder uitwerking
van die onderwerpen. Over de eerste resultaten daarvan rapporteert het
college bij de aanbieding van de begroting 2011-2015. Op dat moment is er
ruimte voor nadere politieke afweging. Tot die tijd doet het college geen
uitspraken over het al of niet haalbaar zijn van specifieke onderwerpen.

1 PH AA Mondelinge vraag tijdens de informatiebijeenkomst voor
raadsleden: met welk percentage zal de precariobelasting
stijgen?

3%

2 PH CDA 1 In het Jaarverslag 2009 wordt gesproken over een groot
liquiditeitsprobleem dat bestond in het jaar 2009. Hierover
wordt in de Kadernota niet gesproken. Hoe kan dit
probleem worden voorkomen in de toekomst.

In het jaarverslag 2009 wordt vermeld dat Haarlem t.o.v. andere gemeenten
relatief veel vreemd vermogen heeft aangetrokken. Nadeel hiervan is dat de
gemeentebegroting zwaarder met rentekosten wordt belast, dan wanneer met
eigen vermogen wordt gefinancierd. Dit is de reden dat de komende jaren
wordt ingezet op reductie van de schuldenlast. Overeenkomstig de afspraak
uit het coalitieakkoord worden voor de aflossing van de schulden worden
eventuele meevallers (zoals een overschot op de jaarrekening) gebruikt.
Daarnaast leiden de voorgestelde ombuigingen met betrekking tot het
investeringsplan tot een lagere liquiditeitsbehoefte.

3 B&W CDA 2 7 Zullen de kernwaarden die het college na het zomerreces
aanlevert invloed hebben op de besluiten uit de kadernota?
En zo ja, hoe worden deze financieel verwerkt?

Een sterke en gedeelde set van kernwaarden (over wat voor stad en
gemeente we willen zijn) is vooral nodig om de door de coalitie gewenste
koerswijzigingen daadwerkelijk te kunnen realiseren. Wij gaan er
vooralsnog vanuit dat dit niet leidt tot wijzigingen van de hoofdlijnen uit
deze kadernota

4 PH CDA 3 9 Hoe ziet het college de besluitvorming inzake het besteden
van een evt. rekeningoverschot?

Mocht de komende jaren sprake zijn van een rekeningoverschot, dan zal het
college de raad overeenkomstig het coalitieakkoord voorstellen om de helft
daarvan aan te wenden voor aflossing van de schuld en de andere helft voor
nieuw beleid/verminderen ombuigingen. Het is uiteraard aan de raad om dit
voorstel wel of niet over te nemen.

5 EC CDA 4 9 Gesproken wordt over nieuwe vormen van participatie en
inspraak. Wat wordt hieronder verstaan en welke
middelen zijn hiervoor beschikbaar?

Voorop staat dat de werkvorm moet aansluiten bij de groep gesprekspartners
en de inhoud van het gesprek. Het college wil naast de traditionele
bewonersbijeenkomsten veel meer gebruik gaan maken van digitale
middelen. Denk bijvoorbeeld aan chatsessies, discussieforums en
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meningspeilingen via internet of e-mail. Er is heel binnenkort via intranet
een zogenaamde participatiewijzer beschikbaar, die helpt geschikte
werkvormen te vinden bij concrete projecten. Voor de vernieuwing van de
participatie en inspraak is een budget beschikbaar voor de ontwikkeling van
nieuwe hulpmiddelen t.b.v. de organisatie, voor de introductie daarvan en
voor scholing. De kosten van het daadwerkelijk organiseren van participatie
en inspraak in projecten worden betaald uit de voorbereidingskosten van elk
project.

6 EC
RvD

CDA 5 10 In het coalitieakkoord zijn scherpe ambities opgenomen
ten aanzien van groen. Is gekeken of deze ambities een
effect hebben op de lopende grondexploitaties en zo ja,
wat is hiervan het resultaat?

In de lopende grondexploitaties is gerekend met investeringen t.b.v. het
zogenaamde "Woonrijpmaken", dat is inbegrepen kosten tbv
water/groen/etc. Indien een verhoging van de "groennorm"zou betekenen dat
er minder bebouwd (en dus uitgegeven) kan worden, leidt dit mogelijk tot
vermindering van inkomsten. Deze situaties zijn nog niet bekend. Lopende
bouwplannen zullen worden bezien op de uitgangspunten van het
coalitieakkoord. De mogelijke gevolgen daarvan op de grondexploitaties
zullen worden voorgelegd aan de raad.

7 RvD CDA 6 10 Houdt de keuze voor lightrail niet meteen een keuze
inzake een Spaarnepassage in?

De provincie onderzoekt momenteel de mogelijkheden van verrailing van de
huidige Zuidtangent, waarin de Spaarnepassage wordt betrokken, afgewogen
tegen een busoptimalisatie. Dat onderzoek beperkt zich niet tot alleen tot
Haarlem maar reikt tot in Amstelveen en ook de aftakking naar Nieuw
Vennep. De resultaten zullen naar verwachting in september bekend worden.

8 BS CDA 7 10 Houdt het college gezien de reacties vast aan vrije
horecasluiting?

In het coalitieakkoord is opgenomen dat het vrijgeven van de
horecasluitingstijden uitsluitend met voldoende draagvlak en in goed
overleg kan plaatsvinden. Een overleg hierover, met alle relevante partijen,
om te bezien of er voldoende draagvlak, heeft nog niet plaatsgevonden.
Horende de reactie uit de samenleving lijkt dit niet haalbaar.

9 JN CDA 8 11 Gesproken wordt over ‘betaalbaar wonen’.
A- Wat wordt verstaan onder ‘betaalbaar’?
B- Senioren en woongroepen(mantelzorg) ontbreken in de
opsomming. Vallen deze buiten de ambities van dit
college?

Onder betaalbaar verstaan wij (sociale)huurwoningen die met behulp van
huurtoeslag nog toegankelijk zijn. Dit zijn woningen met een huurprijs tot
max. € 647,53/maand (prijspeil 01-07-09). Voor betaalbare koopwoningen
hanteren wij een maximale prijs van € 205.000,=.
Hoewel de senioren en woongroepen niet specifiek worden genoemd zijn
ook zij doelgroepen van bestaand beleid. Ook in de komende woonvisie
besteden wij zeker aandacht aan de huisvesting van deze groepen.

10 JN CDA 9 11 Betekent ‘aandacht voor zwerfjongeren’ dat Pension
Spaarnezicht uit de financiële problemen(wegvallen
subsidie provincie) wordt geholpen, of is deze zaak
verholpen met de € 244.000,- uit de bestuursrapportage?

De aandacht voor zwerfjongeren is breder dan de financiële problemen van
individuele instellingen. Het financiële probleem van Pension Spaarnezicht
in 2010 is door Gemeente Haarlem en Provincie Noord-Holland geheel
opgelost. Naar de financiering 2011 en daarna wordt in opdracht van het
college onderzoek gedaan. Besluitvorming hierover volgt in het derde
kwartaal 2010.
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11 PH CDA 10 11 Precario kabels/leidingen is nog onder de rechter. Is het
hier gestelde prematuur?

Er is nog sprake van enige onzekerheid. Naar verwachting kan later dit jaar
met zekerheid worden gesteld of de precario-opbrengsten structureel kunnen
worden begroot in de meerjarenraming.

12 JvdH CDA 11 19 De korting op de WMO van € 1,9 mln zou kunnen worden
opgevangen door de onderuitputting WMO:
A- Hoe is deze onderuitputting de voorgaande jaren
ontstaan?
B-Op basis waarvan mag verondersteld worden dat ook in
de komende jaren spraken zal zijn van een onderuitputting
op de WMO?

A- In de afgelopen jaren is onderuitputting ontstaan als gevolg van
personeelstekorten in de zorg en daarmee samenhangende wachtlijsten en
onvolledige levering van zorg. Ook het voormalige tarief (uit de oude
contractperiode) voor hulp bij het huishouden, dat niet in alle gevallen
kostendekkend was, heeft bijgedragen aan de onderbesteding.
B- Na de recente aanbesteding hulp bij het huishouden (die werd afgerond
per 1 oktober 2009) zijn de tarieven gestegen. Daarnaast is gegeven de
economische ontwikkelingen is de krapte op de arbeidsmarkt afgenomen.
De verwachting is dat de geleverde zorg de komende tijd zal toenemen. Een
eerste aanwijzing hiervoor is het verdwijnen van de wachtlijsten.

De inzet van zorg en de daarmee samenhangende budgetuitputting worden
nauwgezet gevolgd in de reguliere planning en control cyclus.

13 RvD CDA 12 21 Als uitbreidingsinvestering wordt genoemd het
‘Toegankelijk maken bushaltes lijn 73’ (gedekt door
subsidie)’ (IP nr. 67.36c) Heeft deze investering ook een
relatie met een mogelijke doortrekking van de Zuidtangent
naar Haarlem Noord?

Neen. De Wet personenvervoer schrijft voor dat OV-haltes beter
toegankelijk dienen te worden gemaakt voor minder validen (waaronder
ophoging perron tot 18 cm). Dat betreft een meerjarenprogramma; nu is lijn
73 aan bod.

14 PH CDA 13 22 A-Lezen wij goed in het IP 2010 dat over de jaren 2007
tm 2014 in totaal € 3.648.240 mln meer is gerealiseerd/zal
worden geïnvesteerd in ICT dan in 2009 voor deze jaren
op post (IP-nr 21.01) was geraamd?
B-Graag ontvangen wij een nadere, gedetailleerde
onderbouwing van deze post en een andere toelichting op
de € 3,6 mln extra uitgaven.

A- Het betreft hier achterstallig onderhoud en uitgestelde vernieuwing. De
ICT-infrastructuur van de gemeente Haarlem is sterk verouderd en
ontoereikend. De centrale computers zijn grotendeels meer dan 8 jaar oud en
uitbreiding van toepassingen die voor diverse producten wordt gebruikt, kan
binnen de bestaande omgeving slechts worden gedaan met grote
beheersmatige en financiële inspanningen en het risico van uitval.
Beleidsmatig is de informatiebeveiliging niet geborgd en het
beveiligingsniveau van de systemen is ontoereikend.

B- Zie het antwoord op vraag PvdA 2.
15 PH CDA 14 22 A-De 1,7 miljoen aan BTW (na 0,5 miljoen ‘onverwachte’

BTW bij de aankoop postkantoor) behoeft nadere
toelichting. Waarop heeft deze betrekking? Hoe kan het
dat deze nog niet waren geraamd?
B-Onder 25.08 Concernhuisvesting, inbouwpakketten,
directie en BTW is een nieuwe regel gekomen t.o.v. 2009,
met een investering van € 3.040.000 in 2013. Waarop
heeft deze investering betrekking?

A- Het oorspronkelijk in 2007 aangevraagde krediet, betrof een krediet
exclusief BTW, omdat wij als gemeente niet alle BTW met betrekking tot
onze eigen uitgaven kunnen verrekenen ontstaan er BTW-kosten bij de
realisatie van de concernhuisvesting. Voor het totale project (inclusief het
voormalige postkantoor) wordt deze post op basis van het huidige
mengpercentage (mate van aftrekbaarheid) wordt deze op € 1,7 miljoen
geraamd.
B- In dit bedrag zit onder andere de € 1,7 miljoen aan BTW kosten
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C-Graag ontvangen wij van het college een volledig
uitgewerkt en gedetailleerd overzicht van de gerealiseerde
uitgaven en geplande investeringen voor de nieuwe
concernhuisvesting, waar in de cie. Bestuur dit jaar reeds
om is verzocht n.a.v. een onvolledige overzicht dat eerder
is aangeleverd.

opgenomen. Verder betreft hier de aangepaste ramingen van de
inbouwpakketten, de kosten voor directievoering.
C- Een concept nota hierover wordt donderdag 3 juni a.s. in de stuurgroep
behandeld, indien akkoord wordt deze vervolgens aan de raad aangeboden.

16 PH CDA 15 23 Aangegeven wordt dat het personeelsbestand met 100 fte
zal worden teruggebracht in de periode 2011-2018. Is dit
de uitwerking van het onderzoek naar de omvang van
overheadfuncties uit 2009, waaruit naar voren kwam dat
het personeelsbestand in 2010-2011 met 98 fte kan
worden gereduceerd? Hoe verhoudt zich dit met het
uitgangspunt op pagina 27 dat het niet de bedoeling is om
opnieuw (net als twee jaar geleden) te gaan reorganiseren?

Deze 100 fte heeft betrekking op de periode tot en met 2018 en komt
bovenop formatiereducties waartoe eerder is besloten.
De formatiereductie zal voortvloeien uit maatregelen die worden vermeld
onder de verschillende soorten ombuigingen, zoals minder investeren,
efficiënter werken en minder/geen of anders taken uitvoeren. Dit zal er toe
leiden dat op een aantal plaatsen in de organisatie anders gewerkt moet gaan
worden, maar van een grote reorganisatie zal geen sprake zijn.

17 PH CDA 16 23 Kunt u een nadere toelichting geven op de werking van
het investeringsplafond.
A-Wanneer is er sprake van een situatie waarin we als
gevolg van de voorgestelde maatregelen ‘binnen dat
investeringsplafond zijn gekomen’?
B-Wordt het investeringsplafond geformuleerd als een
maximum aan kapitaalslasten en zo ja, hoeveel is dit?

A- Zonder de voorgestelde ombuigingen m.b.t. het investeringsplan nemen
de kapitaallasten toe van € 59,5 mln in 2011 tot € 69,9 mln in 2015. Indien
de voorgestelde ombuigingen worden doorgevoerd, dan stabiliseren de
kapitaallasten zich vanaf 2013 op een niveau, binnen het plafond, van circa
€ 66,5 mln.

B- De jaarlijkse vrijvallende netto afschrijvingslasten (afschrijvingslasten –
door de investering gegenereerde opbrengsten) worden gehanteerd als
maatstaf voor het investeringsplafond (d.w.z. de lasten van nieuwe
investeringen mogen niet hoger zijn dan de vrijvallende afschrijvingslasten).
De jaarlijkse vrijval fluctueert momenteel tussen de € 1 miljoen en de € 1,5
miljoen. Reden om voor de netto vrijvallende afschrijvingslasten te kiezen is
dat zodoende de ruimte ontstaat om rendabele investeringen (waar
kostendekkende inkomsten tegenover staan) uit te voeren. Het totaal aan
kapitaallasten zal na instelling van het investeringsplafond ongeveer € 66,5
mln bedragen.

18 EC CDA 17 25 Op 29 april is raadsbreed de motie ‘Haarlem-
Kennemerland’ aangenomen waarin de raad het college
vraagt:
Voor de zomer van 2011 een gebiedsvisie op te stellen
voor het Noordersportpark/Schoterpark,
Zich een goede en betrouwbare huisbaas te tonen door na
het gereedkomen van een gebiedsvisie, doch uiterlijk in
2012, het (volgens de eisen van de KNVB) vereiste
onderhoud te plegen met de reeds in het Investeringsplan

In de kadernota 2009 is éénmalig een bedrag van € 250.000 gereserveerd
voor opstarten van gebiedsvisies in 2010. Volgens de planning zijn dat
gebiedsvisie Europawijk-Noord, Spoorwegstraat, Overkluizing Westelijke
Randweg/Campus, Knooppunt westelijke Randweg/Heemstede/Aerdenhout,
Houtplein/Dreef, Prins Bernardlaan, Delfwijk-Zuid, Kleverlaanzone.
Bij de 2e bestuursrapportage kan het college melden of geherprioriteerd kan
worden t.b.v. een gebiedsvisie Schoterbos/Noordersportpark; een deel van
de beschikbaar gestelde 250.000 euro kan worden doorgeschoven naar 2011
danwel kan de Raad gevraagd worden een nieuw budget beschikbaar te
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gereserveerde middelen.
A-Zijn er reeds middelen beschikbaar gesteld voor het
opstellen van de gebiedsvisie voor de het
Noordersportpark/Schoterpark?
B-Hoe verhoudt de ambitie om uiterlijk in 2012 het
vereiste onderhoud te plegen zich met het voorstel om de
geplande investeringen in het kunstgrasveld te schrappen?

stellen.

Met betrekking tot vraag B:
De gebiedsvisie en het kunstgrasveld hebben geen relatie met elkaar.

19 PH CDA 18 25 Als er voor gekozen zou worden om de investering voor
het kunstgrasveld van HFC van 2012 naar 2011 te
verschuiven, hoe groot zou dan de investering in 2011
maximaal mogen zijn om dit kostenneutraal te doen t.o.v.
een investering in 2012? Bij wijze van spreken is €
290.000 in 2011 ongeveer hetzelfde als € 350.000 in
2012?

Deze investering wordt geschrapt.

20 PH CDA 19 25 Kunt u voor de te vervallen investeringen in de tabel op p.
25 ook de bijbehorende IP nummers aangeven?

SHO Stelpost functionele aanpassing schoolgebouwen 2007 (IP-nr. 77.01)
SHO Stelpost prijscompensatie SHO (IP-nr. 77.01)
Stadion Jan Gijzenkade (IP-nr. sz.80)
Kunstgrasvelden Toplaag HFC Haarlem (IP-nr. 81.06)
Westelijk tuinbouwgebied (IP-nr. 65.11/A39)
Verenigde Polders (IP-nr. 65.18)
Schoterbos (IP-nr. 65.18)
Rotonde Westergracht-Leidsevaart (IP-nr. 67.37)
Multimediascherm (IP-nr. 13.04)
Centrale Afstandbediening Bruggen (deels aframen) (IP-nr. 62.02)
Melkbrug (IP-nr. 62.10)
Cronjé-garage (IP-nr. 12.13)

21 RvD CDA 20 26 Welke kosten zijn reeds gemaakt voor het
stadsnatuurpark.

De kosten van het IB voor het stadsnatuurpark en het fietspad met tunnel
zijn onder één noemer van het IP post Westelijk.Tuinbouwgebied (huidig
IP61.45) geboekt. Waarbij tot en met 2008 grofweg de verdeling 30%
fietspad en 70% stadsnatuurpark is geweest. De voorbereidingskosten van
het stadsnatuurpark (W.Tuinbouwgebied Noord) met inbegrip van het
Voorlopig Ontwerp, Milieuscan, Natuurtoets, Onderzoek naar
grondverwerving en Communicatiemiddelen bedragen ca. € 100.000.
In 2009 is hierop niets uitgegeven.

22 EC CDA 21 26 Is het besluit inzake Schoterbos ook van invloed op de
mogelijkheden voor de ruimtevraag van Scouting Brigitta?

Ja, deze ruimtevraag wordt betrokken in de op te stellen gebiedsvisie.

23 EC CDA 22 29 Ziet het college ook ombuigingsmogelijkheden in
intensievere samenwerking met de gemeente Amsterdam
en zo ja, welke?

Intergemeentelijke samenwerking kan een vergroting van de efficiency
betekenen en daarmee een kostenbesparing. Dit is overigens niet altijd het
geval.
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Samenwerking met Amsterdam behoort tot de mogelijkheden. Op dit
moment is Amsterdam aan het uitzoeken of ze een dergelijke samenwerking
in principe willen (nog afgezien van met welke gemeente).
Zie verder de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt
0).

24 JN CDA 23 29 Ad T 11; Welke mogelijkheden ziet het college om de
combinatiefuncties anders te financieren en tevens aan de
vereiste uitbreiding van de combinatiefuncties te voldoen?

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).

25 JN CDA 24 29 Ad T 12; Hoe wordt deze besparing op
Peuterspeelzaalwerk gerealiseerd?

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).
De invoering van de wet OKE biedt de mogelijkheid om nader te bezien hoe
het Peuterspeelzaalwerk zo efficiënt mogelijk te organiseren. Onder andere
wordt daarbij naar de integratie met kinderopvang, spreiding en prijsstelling
gekeken. Wij gaan er van uit dat dit de genoemde besparing zal opleveren.

26 PH CDA 25 30 Kan Haarlem eenzijdig de bijdrage aan verbonden partijen
wijzigen?

Of Haarlem de bijdrage aan de verbonden partij eenzijdig kan wijzigen ligt
aan de rechtsvorm van de verbonden partij en de specifieke afspraken. Bij de
uitwerking van de ombuigingsvoorstellen komen wij hierop terug.
Zie verder de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt
0).

27 BS CDA 26 30 De VRK zal 2,7 miljoen moeten bezuinigen. Hoe verhoudt
dit zich met de actuele financiële problemen? Welke taken
gaat de VRK laten vallen?

Het bestuur van de VRK heeft de directie VRK opdracht gegeven een plan
van aanpak op te stellen dat uitvoering geeft aan het onderzoeksrapport van
Ernst & Young (onderzoek naar de financiële huishouding en financiële
functie). Hiermee moeten de actuele financiële problemen verholpen
worden.
Daarnaast heeft het bestuur de directie begin 2010 al opdracht gegeven om
(los van de acute financiële problemen) een aantal bezuinigingsscenario’s uit
te werken. Die scenario’s moeten inzicht in haalbaarheid en mogelijke
consequenties voor taken geven.

28 RvD CDA 27 30 Bij voetnoot 2 staat: "Het vermogen van het recreatieschap
Spaarnwoude is aanzienlijk; de mogelijke ombuiging is
daarom hoger ingeschat".
Het probleem met het Recreatieschap is toch dat er juist
financiële problemen aankomen omdat 'de bruidschat' uit
het verleden opraakt? Hoe moeten wij deze voetnoot
interpreteren?

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).
Het vermogen van het recreatieschap Noord-Holland is inderdaad
aanzienlijk (ca € 12 mln). Echter elk jaar wordt een deel van deze reserve
ingezet om de begroting in evenwicht te brengen. De investeringen en het
onderhoud zijn hoger dan de inkomsten in het recreatiegebied. Het rijk heeft
bewust een ruime reserve ter beschikking gesteld. Het bestuur heeft het
recreatieschap nu gevraagd om een plan van aanpak m.b.t. haalbare
inkomsten. Dit plan is vóór de zomer gereed. Met (de partners van) het
recreatieschap zal daarna een inhoudelijke en financiële afweging moeten
plaatsvinden over onderhoudsniveau, investeringen en mate van
intensivering om te kunnen beoordelen welke ombuiging definitief haalbaar
is.
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29 RvD CDA 28 30 In de Hekslootpolder zijn twee beheerders: Recreatieschap
en de gemeente Haarlem. Is het voor Haarlem zuiniger als
de gemeente het beheer van haar deel Hekslootpolder
overdraagt aan het Recreatieschap? (beheer gaat dus ook
efficiënter en effectiever daardoor mede ivm de relatie met
de boeren in dat gebied)

In het zuidelijk deel van de Hekslootpolder beheert de gemeente het gebied
waar het volkstuinencomplex “Wie zaait zal oogsten” is gevestigd. Een
overdracht van beheer is al eerder in discussie geweest.
Een aantal jaren geleden is in goed overleg met alle volkstuincomplexen
besloten dat de gemeente beheerder zou blijven, ook in de Hekslootpolder.
Dit beheer wordt sober en doelmatig op efficiënte wijze uitgevoerd.
Overdracht van de beheertaken naar het Recreatieschap zal ons inziens geen
besparing opleveren.

30 PH CDA 29 30 Als Spaarnelanden NV en SRO minder inkomsten van
gemeente Haarlem krijgen zullen zij dat ongetwijfeld
moeten doorberekenen in hun tarieven naar klanten en
afnemers toe. Hoe zien we in de Kadernota dat de
gemeente rekening houdt met deze effecten voor
Haarlemmers, verenigingen en evenementen?

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).

31 PH CDA 30 32 De afvalstoffenheffing en de rioolheffing worden
kostendekkend gemaakt. Dit impliceert dat deze niet
kostendekkend waren. Kan dit nog hersteld worden? Met
hoeveel procent zullen deze lasten toenemen, bijvoorbeeld
voor een gemiddeld huishouden?

Voor 2010 kunnen deze tarieven niet meer kostendekkend gemaakt worden,
de tarieven zijn eind 2009 door de raad vastgesteld en begin 2010 zijn de
aanslagen opgelegd.
In het raadstuk 2009/208594 Haarlemse belastingvoorstellen 2010 wordt
uitgebreid ingegaan op de kostendekkendheid. Voor de afvalstoffenheffing
geldt voor 2010 een kostendekkendheid van 95% en voor de rioolheffing
geldt een percentage van 97%.

32 RvD CDA 31 32 De kosten voor de aanleg van minder validen in rekening
zullen worden gebracht. Gaat dit om
gehandicaptenparkeerplaatsen op aanvraag (individueel)
of ook om algemene gehandicaptenparkeerplaatsen?
Welke besparing wordt hiermee verwacht te realiseren?

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).

33 EC CDA 32 44 Met een stand van € 776.000 ligt de stand van de Reserve
grondexploitaties in 2010 ver onder de gewenste € 3 mln.
Is het daarom niet wenselijk om de voorgestelde dotatie
aan de algemene reserve uit te stellen totdat de stand van
de reserve grondexploitatie een dergelijk afdracht weer
toestaat?

Met de dotatie uit de reserve grondexploitatie aan de algemene reserve
wordt invulling gegeven aan besluitvorming uit de kadernota 2005. De
reserve grondexploitatie is een onderdeel van de algemene reserve,
waardoor de risico’s van een lagere stand van de reserve grondexploitaties
worden beperkt..

34 EC CDA 33 44 Gesproken wordt over tussentijdse winstneming in
Schalkwijk. Kunt u, de regels rondom winstneming in
ogenschouw nemende, verantwoorden waarom het in de
rede ligt winstneming op dit project te verwachten.

Het betreft niet alle projecten in Schalkwijk als geheel maar het specifieke
project Doctorshof. Het project Doctorshof in Schalkwijk is nu in de
afsluitende fase gekomen en heeft een positief saldo. In de Nota
optimalisatie (BIS 2005 239381) is besloten tot dotatie vanuit project
Doctorshof ad € 0,5 miljoen. Daarom is deze winstneming nu aan de orde.
Winstneming doctorshof zal pas na afronding plaatsvinden (€ 0,5 mln
winstneming, de rest van het resultaat blijft binnen Schalkwijk).
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35 PH CDA 34 49 Klopt het beeld dat dit college er niet naar streeft de
algemene reserve verder te laten toenemen? Wat is
hiervoor de motivatie?

In algemene zin merkt het college op dat Haarlem al voor een enorme
opgave staat om de komende jaren een sluitende begroting te houden.

Overigens zijn de begrotingsuitkomsten voor de komende jaren in de
kadernota nog pm geraamd. In de begroting 2011 wordt de meerjarenraming
bijgesteld, inclusief de besluitvorming van de raad over de bezuiningen. De
geraamde begrotingsuitkomsten worden dan toegevoegd (bij een voordelig
saldo) aan de algemene reserve. Dit college staat voor een sluitende
meerjarenraming; bij de begroting zullen de geraamde voordelige saldi
worden toegevoegd aan de tabel met het meerjarige verloop van de
algemene reserve.

36 PH D66 1 15 lk begrijp dat de ontwikkeling van de loonkosten nog niet
bekend was. Heeft het huidige voorstel gevolgen voor de
begroting? En welke gevolgen zijn dat?

In het principeakkoord CAO gemeenten 2009-2011 is opgenomen dat
medewerkers van gemeenten in 2010 twee eenmalige uitkeringen
ontvangen. Een eenmalige uitkering van 0,5% en een eenmalige uitkering
van 1% van het jaarsalaris. Hiernaast wordt de eindejaarsuitkering met 0,5%
structureel opgehoogd en heeft de verwachte stijging per 1-6-2010 zich niet
voorgedaan. De gevolgen hiervan ad. € 1,1 mln (waarvan € 0,3 mln
structureel) worden in 2e bestuursrapportage 2010 verwerkt.

In de begroting 2011 zullen de CAO-afspraken verder worden uitgewerkt.
De stijging van de eindejaarsuitkering zal een extra uitgave van ca. €
600.000 betekenen ten opzichte van de begroting 2010.
Aangezien in de begroting 2010 reeds rekening was gehouden met een
stijging per 1 juni 2010 (welke zich niet heeft voorgedaan) zal de structurele
stijging met 0,5% per 1 januari 2011 weinig effect hebben.

37 PH D66 2 15 In de tekst staat dat het raadzaam is dat de raad het college
machtigt om de percentages voor de belastingen aan te
kunnen passen. In de beslispunten zie ik dit niet terug. Is
dit correct?

In de kadernota 2009 was hier expliciet een besluit over opgenomen. In de
voorliggende kadernota gebeurt dat impliciet met het besluit dat het college
de raad voorstelt om akkoord te gaan met de voorgestelde uitgangspunten
voor de begroting 2011.

38 RvD D66 3 26 Rotonde westergracht- Leidsevaart. Als er dekking is uit
subsidies, wat is dan de reden om dit project niet uit te
voeren? Om welk type subsidie ging het en welke
voorwaarden hingen daaraan vast?

Tot op heden is er geen sprake (geweest) van enige dekking door subsidie.
Deze is als mogelijkheid genoemd. De subsidieverwachtingen vanuit de
provincie voor de komende jaren staan echter ernstig onder druk.

39 PH D66 4 48 Het weerstandsvermogen is 0,06 boven ons doel. Is dit een
comfortabele positie of kunnen we bij een kleine tegenslag
onder de 1 duiken? Maw hoe kwetsbaar is het?

Wanneer de beschikbare weerstandscapaciteit daalt met meer dan € 1,9 mln
daalt – bij gelijkblijvende risico’s - het weerstandsvermogen onder het
gestelde doel van 1.

40 RvD D66 5 29 Onderhoudsniveau naar lagere norm dat 1.000.000
structureel bespaard (en zonder dat het ten koste gaat van
het inlopen van het achterstallig onderhoud) lijkt niet

Op 20 mei 2010 heeft Oranjewoud het onderzoek naar de actualisatie van de
normbudgetten afgerond. Hiermee hebben zij antwoord gegeven op de vraag
hoe hoog het achterstallig onderhoud binnen de gemeente Haarlem ultimo
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realistisch. Gaarne nadere onderbouwing. Wat betekent dit
precies? Wat zijn de consequenties? Op basis waarvan is
het bedrag van structureel 1 mln ingeboekt als ombuiging?

2009 is en wat de benodigde budgetten voor het normonderhoud zijn. Bij het
actualiseren van deze norm is specifiek rekening gehouden met het in 2005
vastgestelde onderhoudsniveau en de impact van de uitbreiding van het
areaal de afgelopen jaren. Deze norm is vervolgens geconfronteerd met de
beschikbaar budgetten uit de programma begroting 2010-2014. Omdat er de
afgelopen jaren geen indexatie van deze normbedragen heeft plaatsgevonden
zijn dit veelal de oorspronkelijk budgetten van de laatste herijking in 2007.

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).

Zowel nu als in de toekomst zal het onderhoudsniveau niet in alle stadsdelen
gelijkmatig zijn. In de binnenstad zal er bijvoorbeeld altijd meer geveegd
worden dan in de Waarderpolder.

De motivatie voor de overheveling van posten vanuit het investeringsplan
naar de exploitatie is gelegen in het BBV (Besluit Begroting en
Verantwoording) waarin het niet wenselijk wordt gevonden om
(onderhouds-) investering met maatschappelijk nut te activeren. Bovendien
sluit dit aan op de methodiek die gehanteerd wordt bij de berekening van de
normbudgetten. In het huidige investeringsplan is een aantal meerjarige
stelposten voor investeringen voor onderhoud opgenomen. Structureel is het
budgettair voordeliger om de investeringen niet te activeren maar naar de
exploitatie over te hevelen, door de besparing van de rentelasten.

Het college van B&W behandelt de eindrapportage “Actualisatie
normbudgetten”, zoals opgesteld door Oranjewoud, nog voor het zomerreces
en zal deze in het kader van de actieve informatieplicht vervolgens
doorsturen naar de commissie beheer. De bespreking/behandeling in de
commissie Beheer en de Gemeenteraad zal redelijkerwijs direct na het
zomerreces plaats vinden en inhoudelijk beschouwd worden in relatie tot de
Programmabegroting 2011-2015.

Met beantwoording van deze vraag wordt tevens antwoord gegeven op de
volgende vragen:
Fractie Vraagnummer
D66 6, 7 en 8
PvdA 4
SP 14 en 22

41 RvD D66 6 29/4 Hoe verhoudt ombuiging pag. 29 zich tot onderzoek Zie beantwoording bij vraag D66 5.



Drl.
nr.

Ph Frac-
tie2

Nr. Blz.
3

Vraag Antwoord

10

1 herijking pag. 41?
42 RvD D66 7 29/4

1
Hoe verhoudt ombuiging pag. 29 zich tot taakstelling
onderhoud 500.000 oplopend tot 1,5 mln in 2014 pag. 41?

Zie beantwoording bij vraag D66 5.

43 RvD D66 8 41 Hoe verhoudt de taakstelling pag. 41 zich tot het inlopen
van achterstallig onderhoud?

Zie beantwoording bij vraag D66 5.

44 PH D66 9 33 ‘Het totaal bedrag aan ombuigingen is niet zacht; waar een
maatregel te weinig oplevert moet dit worden
gecompenseerd door andere maatregelen’ Geldt dit voor
het totaal in 2018, voor het totaal per jaar en/of per
onderwerp?

In het besluit staat dat het college de raad voorstelt om het totaal van de
ombuigingsbedragen taakstellend vast te stellen op € 35 miljoen in 2018. Bij
verschuivingen tussen onderwerpen en jaren zal het college daarover
rapporteren in de reguliere planning- en controldocumenten (kadernota,
begroting en jaarverslag).

45 PH
JN

D66 10 48 Gaarne nadere toelichting op nieuw risico 2 en 3. Waarom
is dit als risico benoemd? Wat wordt precies bedoeld?

Eind 2009 heeft de archiefinspectie een conceptrapport archiefinspectie
toegezonden waaruit blijkt dat de gemeente Haarlem niet in control is met
de informatievoorziening. Er is sprake van een onevenwichtige situatie wat
betreft alle gemeentelijke analoge en digitale archieven. Momenteel worden
alle zeilen bijgezet om dit op te lossen en om de informatievoorziening op
orde te krijgen.

De aanvraag van ESF-subsidie betreft twee projecten van de Hoofdafdeling
Sociale Zaken en Werkgelegenheid. Uit een risico-analyse die wij daarvoor
hebben laten opstellen blijkt dat niet op voorhand vaststaat dat alle geraamde
kosten subsidiabel zijn, bijvoorbeeld omdat niet kan worden voldaan aan de
in de subsidieverstrekking opgenomen aanbestedings- en
verantwoordingsverplichtingen.

46 PH D66 11 52 In het hoofdstuk bedrijfsvoering worden niet alle
bedrijfsvoeringaspecten benoemd (bv. juridisch,
communicatie, informatie). Betekent dit dat op de overige
aspecten geen belangrijke veranderingen worden verwacht
in de komende jaren? Ook niet op het gebied van
archivering?

Nee. Het college rapporteert in de paragraaf bedrijfsvoering van begroting
en jaarverslag over alle middelenfuncties. In de kadernota zijn er enkele
uitgelicht.

47 EC D66 12 11 MPG. Reserve grondexploitatie in 2010 en 2011
minimaal. Waarom niet als risico beschouwd? Is hierover
advies gevraagd aan de accountant?

De lagere stand van de reserve grondexploitaties is op zichzelf geen risico.
Het betekent dat er minder middelen beschikbaar zijn dan gewenst om het
voordoen van eventuele risico's op te vangen. De reserve grondexploitatie is
onderdeel van de algemene reserve waardoor gevolgen hiervan worden
beperkt.
Dit is geen specifiek bespreekpunt met de accountant geweest.

48 PH D66 13 22 Een doelstelling van de coalitie is het laten dalen van de
vaste schuld en daarmee dus de kapitaallasten. Hoe kan
het dan dat de kapitaallasten stijgen na 2014 bij de
begroting van 2011-2015?

Zonder het doorvoeren van de voorgestelde ombuigingen op het
investeringsplan nemen de kapitaallasten inderdaad toe. Oorzaak hiervan is
dat de reeds in eerdere jaren geplande investeringen 2010-2015 en de
nieuwe noodzakelijke investeringen leiden tot een hogere kapitaallast dan de
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vrijval van de kapitaallasten op oude investeringen. Dit is de reden dat voor
een aantal investeringen uit investeringplan 2009-2014 alsnog wordt
voorgesteld om deze niet uit te voeren. Doel hiervan is om de kapitaallasten
te stabiliseren. Na het doorvoeren van de voorgestelde ombuigingen op het
investeringsplan is er na 2013 geen grote stijging van de kapitaallasten meer
en bedraagt het niveau van de kapitaallasten ongeveer € 66,5 mln.

De doelstelling van de coalitie om de vaste schuld te laten dalen zal vooral
zijn weerslag hebben op de rentecomponent van de kapitaallasten. Bij een
verlaging van de schuldenlast neemt de aan investeringen toe te rekenen
rente af, waardoor de kapitaallasten dalen.

49 PH D66 14 30 Het terugbrengen van de bijdrage aan een
gemeenschappelijke regeling gaan percentueel gelijk op
met de vermindering van inkomsten van het rijk. Is 15%
wel reel nu volgens de laatste CPB ramingen de
inkomsten vanuit het rijk “slechts” met 5/10% dalen. Waar
gaat het verschil dan “verhaald “worden?

Op basis van informatie van de VNG/berekeningen van de rijkswerkgroepen
over bezuinigingen wordt in de kadernota uitgegaan van een korting op de
algemene uitkering van € 17 miljoen in 2015 (= ca. 9% van de totale
algemene uitkering van € 180 miljoen) geleidelijk oplopend tot ca. € 27
miljoen in 2018 (= ca. 15%).
Zie verder de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt
0).

50 PH D66 15 30 Wat is de doelstelling van het onderzoek naar de
bezuinigingen subsidies? De aanpak is toch al helder?

De doelstelling van het onderzoek naar verbonden partijen is drieledig:
1) Onderzoek naar de efficiency binnen de gesubsidieerde instelling /

verbonden partij
2) Onderzoek naar de mate waarin de subsidie aan de

beleidsdoelstellingen van Haarlem tegemoet komt, alsmede het
ontwikkelen van criteria daarvoor.

3) Onderzoek naar systeeminnovaties binnen het gesubsidieerde veld
(lange termijn).

51 B&W D66 16 32 Waarom vindt het college het nu nog nodig om met een
kerntaken discussie te starten, de ombuigingen zijn
goeddeels ingevuld? Eerst visie en dan uitvoering en niet
andersom.

Het college wil geen kerntakendiscussie beginnen. Mogelijk wordt dit
verward met de uitgangspunten en kernwaarden over wat voor stad en
gemeente Haarlem wil zijn. Hierbij zijn de door de coalitie gewenste
koerswijzigingen het uitgangspunt.
Daar de ombuigingsopgave zeer aanzienlijk is, moet worden bepaald of de
bestaande rolverdelingen tussen overheid, burgers, bedrijven en instellingen
nog wel houdbar zijn. Zie ook paragraaf 5.6 van de kadernota (blz. 32).

52 PH D66 17 37 Wordt de invoering van de RWBB alvast aangekondigd
bij de eigennaren, zodat ze er alvast rekening mee kunnen
houden?

Bij de behandeling van de nota woonlasten woonboten (2008/167217)
luidde een van de besluitpunten: de woonschipbewoners van de gemeente
Haarlem ontvangen daags na besluitvorming informatie over dit besluit. Zij
zijn toentertijd geïnformeerd over het voornemen tot invoering van de
RWBB. Het besluit om dit werkelijk te doen, wordt met deze kadernota
geformaliseerd.
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53 EC D66 18 45 De voorziening voor het stadion is toch niet meer nodig? De getroffen voorziening dient om de boekwaarde af te dekken. In 2010 zal
er besluitvorming volgen voor de administratieve afsluiting van dit complex.

54 PH D66 19 p.15 (…) Haarlemse verbonden oartijen dezelfde
uitgangspunten hanteren als Haarlem. In daarop volgende
opsomming wordt Bibliotheek genoemd.. Volgens ons ten
onrechte, kunt u dit bevestigen?

Dit is inderdaad niet juist. Het Frans Halsmuseum en de Stadsbibliotheek
horen bij de gesubsidieerde instellingen.

55 JN D66 20 p.
29

In schema wordt Taakstelling peuterspeelzaalwerk
opgevoerd, volgens ons is dit niet correct, vanwege
aandeel in VVE onderwijs. Kunt u dit bevestigen?

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).
De taakstelling is van toepassing op het peuterspeelzaalwerk en niet op de
uitvoering van de voorschoolse educatie op een aantal peuterspeelzalen. Zie
ook antwoord op vraag CDA 24.

56 PH D66 21 p..3
8

Heffing reinigingsrecht v. 62% kostendekkend: hoe zijn
de cijfers in vergelijkbare steden?

Deze cijfers zijn niet voorhanden. In de diverse onderzoeken
(Belastingonderzoek Grote Gemeenten en woonlastenmonitor) die worden
gedaan naar gemeentelijke belastingen wordt gekeken naar de lasten voor de
burger (zij betalen afvalstoffenheffing) en niet naar de lasten en
kostendekkendheid voor de ondernemer.
Omdat ondernemers in de gemeente Haarlem zelf zorg dienen te dragen
voor het ophalen van afval wil de gemeente het reinigingsrecht afschaffen.

57 BS o.p.h 1 10*
7

Vitaal-ondernemend,Geen vrije horecasluiting gewenst. Zie hierboven

58 RvD o.p.h 2 10*
3

Groen-duurzaam.W.tuinbouwgebied wegbezuinigd? Er wordt niet geïnvesteerd in de aanleg van een Stadsnatuurpark in het W.
tuinbouwgebied. Wel wordt de fietsverbinding onder de W. Randweg over
het Houtmanpad aangelegd.
Het zuidelijk deel van het W.tuinbouwgebied wordt binnen de ecologische
hoofdstructuur gebracht en krijgt een natuurfunctie.

59 RvD o.p.h 3 10 Gr.duurz. bereikbaarheid bevorderen/groei
autoverkeer.afremmen? dat is tegenstrijdig.

Zonder enige ambitie zal het autoverkeer zeker toenemen. Het afremmen
van de groei, naast stimulering van gebruik van de fiets en het OV biedt
mogelijkheden om de bereikbaarheid van Haarlem te verbeteren

60 JvdH PvdA 1 19 Doeluitkeringen. Hier wordt aangegeven dat
uitgangspunt is dat de eventuele korting van het rijk mbt
nieuw verdeelmodel WMO gezien de onderbesteding
binnen het beschikbare Wmo-budget wordt opgevangen.
Op pagina 47 verwijst u naar het overzicht Reserves en
Voorzieningen in de Jaarrekening 2009. Op welke wijze
wordt het restant van de reserve WMO in de Kadernota
2010 meegenomen of kan de raad op een later moment
een nader uitgewerkt bestedingsvoorstel van het college
verwachten?

Zie ook het antwoord op vraag PvdA 1 bij de vragen over de
bestuursrapportage.

Het restant van de Wmo reserve - rekening houdend met de reeds
voorgenomen toekomstige onttrekkingen- bedraagt circa € 2,5 mln (stand
per 1juni 2010).
Dit bedrag staat gereserveerd voor de onzekerheden over de financiële
gevolgen van de aanbestedingen ( OV-taxi en hulpmiddelen) en kan worden
aangewend om eventuele toekomstige tegenvallers rond de uitvoering van
Wmo individuele voorzieningen op te vangen (nota Uitvoering motie “wie
wat bewaart heeft iets”, 2009/232091).



Drl.
nr.

Ph Frac-
tie2

Nr. Blz.
3

Vraag Antwoord

13

61 PH PvdA 2 22 Actualisatie Ramingen. Bij meerdere gelegenheden is
toegezegd dat de raad het Strategisch Digitaliseringsplan
zou krijgen en de verantwoording van de eerdere gedane
investeringen uit 2006 (1,3miljoen€ voor digitalisering
informatiestromen en bedrijfsprocessen). Kan de raad voor
de behandeling van de Kadernota dit plan (nu als
Masterplan ICT getiteld) krijgen met eerder genoemde
verantwoording om al dan niet te kunnen instemmen met
de thans voorgestelde ramingen in het Investeringsplan?

Er zijn twee plannen: Het masterplan ICT, dat de noodzakelijke
verbeteringen in de ICT-infrastructuur en beheerorganisatie van ICT omvat
en het masterplan Digitalisering, dat werkprocesaanpassingen,
organisatieontwikkeling en digitalisering op een duurzame manier inzet ter
verbetering van bedrijfsvoering en dienstverlening. Beide plannen worden
voor de begrotingsbehandeling voorgelegd aan de gemeenteraad.

62 RvD PvdA 3 25 Westelijk Tuinbouwgebied. U schrapt de aanleg van het
stadsnatuurpark uit het IP. Wat zijn hiervoor de
overwegingen? Gaat het om uitstel van de aanleg, of
afstel? Wat zijn de gevolgen voor de reeds in gang gezette
grondverwerving in het gebied?

Het schrappen van de aanleg van het Stadsnatuurpark is gebeurd ter
invulling van de bezuinigingsopdracht. In principe is dit definitief.
Grondverwerving ten behoeve van dit project heeft nog niet plaatsgevonden.

63 RvD PvdA 4 29 Achterstallig onderhoud. Hoe denkt het college de
bezuiniging op onderhoud door te voeren zonder dat hier
de ambities in het coalitieakkoord op onderhoud worden
aangetast?

Zie beantwoording bij vraag D66 5.

64 EC PvdA 5 44 Reserve Grond exploitatie. Kunt u aangeven waarop de
gewenste minimale omvang (zijnde 3 miljoen €) van de
reserve grond exploitatie gebaseerd is?

De omvang van de reserve grondexploitatie is gebaseerd op een risicoprofiel
van de grondexploitaties binnen de gemeente Haarlem. De reserve moet een
zodanige omvang dat er genoeg weerstandsvermogen is om de resultaten
van de grondexploitaties te kunnen dekken. Zie hiervoor ook de Nota
Optimalisatie Reserve Grondexploitaties uit 2005 (BIS 2005 239381). Dit
wordt doorlopend gemonitord. Zie ook antwoord op vraag CDA 32.
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65 PH PvdA 6 51 Bedrijfsvoering. Bij de behandeling van bij de
jaarstukken 2008 heeft het college positief gereageerd op
het PvdA voorstel om naar voorbeeld van Venlo te werken
aan een veel effectievere manier van sturing en controle
van de bedrijfsvoering door de raad. Daarbij zou het
college in samenwerking met de raad werken aan een
meerjarenplan voor bedrijfsvoering, waar ook HRM-
beleid in zit en met een dergelijk meerjarenplan
Bedrijfsvoering heldere criteria te hebben waarmee we als
raad kunnen beoordelen of we onze ambities op dit terrein
behalen. Met de acties binnen het hoofdthema Solide en
Krachtig van de Kadernota wordt dit nog belangrijker. Op
welke wijze en binnen welke termijn gaat het college de
raad betrekken bij het formuleren van de eerder genoemde
criteria voor sturing en controle op de bedrijfsvoering?

Het college zal dit punt betrekken bij de Doorontwikkelnota planning en
control. Deze zal voor de begroting 2011 aan de raad worden aangeboden.

66 PH PvdA 7 55 Besluit. Binnen het coalitieakkoord zijn een aantal
hoofdthema’s geformuleerd en actiepunten. Wat is de
reden om bij besluit 2 “het actief verminderen van de
schuldenlast/verbeteren van de solvabiliteit” specifiek te
noemen en waarom worden de andere even belangrijke
punten dan niet ook genoemd?

Het college heeft in deze kadernota het actief verminderen van de
schuldenlast/verbeteren van de solvabiliteit willen benadrukken binnen het
totaal van de actiepunten uit het coalitieakkoord. Maar, zoals ook in het
besluit staat, wordt de raad voorgesteld om akkoord te gaan met (alle)
hoofdthema’s en actiepunten uit het coalitieakkoord “Het oog op morgen”.

67 PH SP 1 15 Er is op voorhand al € 700.000 voorgesteld te bezuinigen
op de loonsom. Inmiddels is er een nieuwe CAO
afgesloten voor gemeenteambtenaren, die hoger uitpakt
dan waarvan in de kadernota is uitgegaan. Welke
financiële consequenties (bedrag) heeft dit voor 2010 en
2011

Zie het antwoord op vraag D66 1.

68 PH SP 2 15 Er zijn instellingen met subsidies van minder dan € 45.000
die ook te maken hebben met CAO-bepalingen
(gesubsidieerde loonkosten) en huurverhogingen ( vaak
ivm gemeentelijke gebouwen die wel onderhevig zijn aan
huurindexering) De daadwerkelijke activiteitensubsidie is
dan nog marginaal. Het niet subsidiëren van
loonkostenstijging en materiële lastenstijgingen over
achtereenvolgende jaren is voor deze organisaties funest.
Veelal zijn dit vrijwilligersorganisaties waar de rek nu wel
uit is. De coalitie wil inzetten op een samenleving waarin
meer vrijwilligers, het “mensenwerk” gaan doen. Wat gaat
het college doen als organisaties dreigen om te vallen, of

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).
Het gaat hier inderdaad veelal om vrijwilligersorganisaties, waarbij de
activiteiten worden gesubsidieerd. CAO-bepalingen spelen hierbij geen rol.
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het bijltje er bij neer gooien en een heel netwerk dreigt te
verdwijnen?

69 PH SP 3 15 Voor de begroting is het van belang dat verbonden partijen
dezelfde uitgangspunten hanteren als Haarlem.
Gemeenschappelijke regelingen worden bestuurd door
meerdere gemeentes. Als blijkt dat andere gemeentes niet
instemmen met de Haarlemse voorstellen, hoe denkt het
college dat op te vangen ?

Alle gemeenten in Nederland worden geconfronteerd met bezuinigingen van
de omvang van Haarlem. Voorlopig gaat het college er dan ook vanuit dat
de bezuinigingen breed gedragen worden.
Zie verder de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt
0).

70 BS SP 4 15 Het college wil 2,8 miljoen euro bezuinigen op de VRK,
terwijl er op dit moment al een tekort over 2009 is van
meer dan 4 miljoen euro. De SP is benieuwd naar de
argumenten waarom dit college denkt dat 2.8 miljoen
bezuinigen een reële optie is, zonder de wettelijke taken
en veiligheidsvoorschriften in de knel te brengen?

Het bestuur van de VRK heeft de directie VRK opdracht gegeven een plan
van aanpak op te stellen dat uitvoering geeft aan het onderzoeksrapport van
Ernst & Young (onderzoek naar de financiële huishouding en financiële
functie). Hiermee moeten de actuele financiële problemen verholpen
worden.
Daarnaast heeft het bestuur de directie begin 2010 al opdracht gegeven om
(los van de acute financiële problemen) een aantal bezuinigingsscenario’s uit
te werken. Die scenario’s moeten inzicht in haalbaarheid en mogelijke
consequenties voor taken geven.

71 PH SP 5 7 In de kadernota wordt uitgegaan van een economisch
groeipercentage van 1%. Inmiddels liggen de
verwachtingen hoger. Wat is op dit moment de
verwachting en bent u van zins de kadernota daar alsnog
op aan te passen?

De kadernota gaat voor wat betreft de korting op het gemeentefonds uit van
gegevens van de VNG die zijn gebaseerd op de bezuinigingen zoals deze
door de landelijke werkgroepen zijn aangegeven. Dat vertaalt zich voor
Haarlem in een verwachte korting van € 17 miljoen op de algemene
uitkering in 2015. Over de jaren daarna is nog geen informatie beschikbaar.
Vooralsnog is (heel indicatief) uitgegaan van nog eens € 10 miljoen in de
jaren daarna. Tezamen met de actuele informatie over de financiële
meerjarenraming wordt uitgegaan van een totale ombuigingsopgaven van €
35 miljoen.
Zoals afgesproken in het coalitieakkoord “Het oog op morgen” worden in
het voorjaar van 2012 (bij de kadernota) de actuele prognoses bezien van de
economische groei en de gevolgen daarvan voor de algemene uitkering van
Haarlem en de meerjarenraming. Op basis van die informatie kan eventueel
de bezuinigingsopgave (opwaarts of neerwaarts) worden bijgesteld.

72 EC SP 6 16 Het college gaat uit van 2% hogere inkomsten MPG.
Wat zijn deze inkomsten? Waar moeten we aan denken?

Dit betreft inkomsten uit de gronduitgifte.

73 PH SP 7 16 Wanneer is de renteomslag van 5% voor het laatst
berekend. Is het in een tijd van verregaande bezuinigingen
nog wel verantwoord deze relatief hoge omslagrente te
hanteren Wat zijn hierover eigenlijk de rijksvoorschriften?

Een percentage van 5% is met de huidige rentestanden relatief hoog, maar
de leningenportefeuille van Haarlem bevat ook nog oudere leningen met
hogere rentepercentages. Daarnaast is het voor de vergelijking met
voorgaande jaren aan te bevelen om de renteomslag niet ieder jaar aan te
passen.
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Bij het opstellen van de begroting 2011 zal overigens nog een exacte
berekening van het gemiddelde rentepercentage plaatsvinden. Wanneer deze
gemiddelde rente lager is dan 5%, dan zal er een voordelig
financieringsresultaat gerealiseerd worden. Dit resultaat wordt verantwoord
op programma 10. Met andere woorden: per saldo worden de
geprognosticeerde rentelasten van de huidige leningenportefeuille en de
eventueel aan te trekken nieuwe gelden in de begroting opgenomen.

Het rijk legt gemeenten geen richtlijnen op ten aanzien van de renteomslag.
74 B&W SP 8 12 Er is €200.000 voor nieuw beleid. Verder is er geen extra

geld gereserveerd voor alle mooie nieuwe coalitieplannen.
U wilt de bakens verzetten. Moeten wij dan ook denken
aan het verminderen van sociaal maatschappelijk beleid en
dat omzetten in groen en milieu?

Het college moet, naast alle bezuinigingen en de beperkte ruimte voor nieuw
beleid, vooral door verschuivingen aan te brengen in de komende
begrotingen ruimte zien vrij te maken voor de realisering van de visie en
beleidsdoelstellingen uit het akkoord. Voor welke verschuivingen zal
worden gekozen valt nu nog niet te overzien. Wel moeten ze passen binnen
de door de coalitie gemaakt afspraken, ook op het gebied van een eerlijk
sociaal beleid.

75 PH SP 9 19/2
3

U gaat uit van het zwartste scenario nml 1 % groei.
Inmiddels blijkt dat 1,75% reëel wordt geacht. De export
trekt aan, de werkeloosheid zet een daling in. Ook in
Haarlem trekt de economie weer aan.
Er wordt zelfs gesuggereerd dat bij ongewijzigd beleid
Nederland in 2015 weer onder een begrotingstekort zakt
van 3% en voldoet aan de Europese regels.
Gaat het college bij een verder herstel van de economie en
een hogere rijksuitkering, de voorgenomen bezuinigingen
op subsidies aan sociaal maatschappelijk organisaties
terugdraaien?

Zie het antwoord op vraag SP 5/D66 14.

76 PH SP 10 19 Pas als de uitkomsten uit de meicirculaire voor Haarlem
bekend zijn, weten we definitief welke bezuinigingen en
kortingen op doeluitkeringen ons te wachten staan. Neemt
u die cijfers als uitgangspunt voor de begroting 2011-
2015? U heeft het nml alleen over de aanbevelingen van
de ambtelijke werkgroepen en de politieke besluitvorming,
maar u heeft het nergens over de meicirculaire, waar
gewoon de harde feiten voor nu in staan.
Wij ontvangen graag de meicirculaire zodra hij er is.
Wethouder Heiligers heeft dat ook toegezegd bij de
presentatie van de kadernota. Verder ziet de SP dan graag

Onlangs is bekend gemaakt dat de meicirculaire pas half juni wordt
gepubliceerd. Overeenkomstig de toezegging van wethouder Heiliegers zal
de meicirculaire dan ook worden toegestuurd aan de gemeenteraad.

De meicirculaire zal geen nieuwe infomatie bevatten over de definitieve
gevolgen van de rijksbezuinigingen voor het Gemeentefonds en de
doeluitkeringen. De politieke besluitvorming daarover vindt pas in het
najaar plaats. Dat betekent dat pas op z’n vroegst bij de septembercirculaire
meer duidelijkheid over kortingen en bezuinigingen komt.
In de kadernota is uitgegaan van de laatstbekende – voorlopige – informatie
over de mogelijke korting op het Gemeentefonds.
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hoeveel % Haarlem uiteindelijk bezuinigt op ALLE
inkomsten en niet alleen op het gemeentefonds. De ombuigingen op de inkomsten treft u aan op blz. 32 van de kadernota.

77 RvD SP 12 25 Zijn bij het aframen van de € 400.000 de risico”s van
resterende werkzaamheden aan draaipunt en walhoofden
gezien de funderingsproblematiek meegenomen?

In het raadsbesluit Rb. 036/2009 van 12 februari 2009 is een bedrag
beschikbaar gesteld van 3.250.000 voor de restauratie van de Melkbrug. Met
de huidige kennis en stand van zaken is dit krediet toereikend om zowel de
werkzaamheden aan de draaibrug als aan het draaipunt en walhoofden uit te
kunnen voeren.

78 RvD SP 13 26 Waarom accepteert een “groen” college de investering in
(achterstallig) onderhoud, beheer en verbetering van het
Schoterbos. De staat van dit groen is erbarmelijk.

In principe komen alle niet onvermijdelijke investeringen in aanmerking
voor schrappen of uitstel. Dit betekent geen grote aanpassingen in het
Schoterbos. Wel zal de vijverpartij worden aangepakt. Hiermee wordt de
waterkwaliteit verbeterd. Ook zullen in het kader van de leefbaarheid en het
beheer enkele kleinere aanpassingen worden gedaan (o.a. entree van het
park naast het stadion).
Zie verder de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt
0).

79 RvD SP 14 26/2
9

Overheveling naar exploitatie:De SP kan zich niet
onttrekken aan de conclusie dat dit bezuinigingsvoorstel
een teruggang is in het inlopen van het achterstallig
onderhoud. U boekt 1 miljoen in als taakstelling in
onderhoudsniveau naar een lagere norm. Met kunst en
vliegwerk wordt er beargumenteerd dat het wel wat
minder kan. “veelal leidt het uitvoeren van achterstallig
onderhoud niet tot verlenging van levensduur” Kunt u
praktijkvoorbeelden noemen die deze gedachtegang
illustreert en graag zien wij een onderbouwing waarom het
wel minder kan, zonder daarmee de bevolking en de
gemeentekas in toekomst met nadelige gevolgen te
belasten.
Geldt dit lagere onderhoudsniveau voor alle stadsdelen
gelijkmatig?

Zie beantwoording bij vraag D66 5.

80 JvdH SP 15 28 Het college wil een efficiëntere inrichting van de WMO-
indicatiestelling, meer maatwerk en innovatie in de HH.
Al deze plannen zijn overigens in het vorig college
ontwikkeld. Marktplaats was nooit bedoeld met
bezuinigingsdoelstelling. Behouden de mensen dezelfde
rechten op HH of moeten wij vrezen voor versobering en
van rechten en toekenningen?

Toekenning van het recht van hulp bij het huishouden is gebaseerd op de
kaders zoals deze zijn vastgelegd in de gemeentelijke regelgeving. Er zijn op
dit moment geen concrete plannen om hierin ten aanzien van hulp bij het
huishouden wijzigingen door te voeren. Bij de vaststelling van het plan van
aanpak voor het experiment Marktplaats (B&W-nota 2010/7794) is
uitdrukkelijk bepaald dat aan de uitvoering van het experiment geen directe
bezuinigingsdoelstelling gekoppeld wordt door de gemeente. Ongewild is in
de kadernota de indruk ontstaan dat er een directe relatie gelegd wordt
tussen de uitvoering van het experiment en de bezuinigingstaakstelling van €
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295.000.

Het bedrag van € 295.000 heeft in het kader van het traject van de
ombuigingen betrekking op het voorstel de verruimende maatregelen in de
onlangs vastgestelde 'Verordening voorzieningen maatschappelijke
ondersteuning 2010' terug te draaien waarbij tevens de ophoging van de
kostprijs hulp bij het huishouden gehandhaafd blijft. Overigens zal dit
voorstel nog moeten worden uitgewerkt en op haalbaarheid worden
onderzocht.

Zie verder de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt
0).

81 JN SP 16 29 Taakstelling peuterspeelzaalwerk Hoe ziet een college dat
onderwijs als speerpunt heeft geformuleerd een mogelijke
bezuiniging van €100.000 aan de basis van een
schoolcarrière voor kinderen in een achterstandsituatie?
Waar kan op bezuinigd worden, zonder dat dat het
inkomen van de leidsters treft? Geen vetpot dat inkomen
en zeer belangrijk werk.

Zie de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt 0).
De taakstelling is van toepassing op het peuterspeelzaalwerk en niet op de
uitvoering van de voorschoolse educatie op een aantal peuterspeelzalen. Zie
ook antwoord op vraag CDA 24.

82 PH SP 17 29 De SP wil voor de behandeling van de begroting 2011
graag een overzicht van cijfers van de financiële opbrengst
die men verwachtte van alle verzelfstandigingen van de
afgelopen 4 jaar en de tot nu toe behaalde werkelijke
financiële resultaten? Er liggen voorstellen voor verdere
verzelfstandigen van taken die nu door de gemeente
worden uitgevoerd. Wij willen naast een politieke keuze
ook gefundeerd duurzaam kunnen kiezen op financieel
gebied. ?

De bij de verzelfstandigingen afgesproken taakstellingen zijn gerealiseerd.
De verzelfstandigde onderdelen zijn allemaal verbonden partijen van de
gemeente geworden. Voor de verbonden partijen zijn voorstellen tot
bezuiniging opgenomen in de kadernota (paragraaf 5.4, blz. 30).
Zie verder de algemene opmerking aan het begin van deze antwoorden (punt
0).

83 PH SP 18 30/3
3

De helft van alle bezuinigingsvoorstellen worden ten laste
gebracht van derden 11,7 miljoen in totaal.
Zelf doet het college op dit moment aan eigen plannen
voorstellen voor 10,7 miljoen. 1,5 miljoen moet nog
worden gevonden. Vind u het van redelijkheid getuigen
dat u 50% van de bezuinigingen laat opbrengen door
anderen?

Een gezond financieel beleid is voor de coalitie één van de belangrijkste
keuzen voor de toekomst van onze stad. Dit betekent dat het college de
komende vier jaar op een zorgvuldige manier om zal gaan met het geld dat
de gemeente van haar inwoners, bedrijven en van de rijksoverheid ontvangt.
De omvangrijke bezuinigingen die vanuit het rijk op ons afkomen en vragen
om een stevige opstelling van ons bestuur. De problemen van nu worden
niet opgelost over de rug van toekomstige generaties.
Van de ombuigingsopgave zal iedereen in de stad wat merken; burgers,
bedrijven, organisaties zullen net als de ambtelijke organisatie en
gemeenteraad een bijdrage moeten leveren. Uw indeling van de voorstellen
is ons echter niet helder. Behalve de ombuigingen op de onderdelen
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woonlasten en eigen organisatie is een eenduidige toedeling van
ombuigingen naar "eigen" of "andermans" portemonnee niet goed mogelijk.
Bij zowel de onderwerpen investeringsplafond, taken en formatie als
subsidies en verbonden partijen gaat het om maatregelen waarvan zowel
"wijzelf" als "anderen" (van mede uitvoerders van taken tot afnemers van
producten) de gevolgen zullen merken.

84 PH SP 19 37 Denkt het college bij alternatieven heffingsmaatstaf
rioolheffing ook aan een eerder voorstel van de SP nml
heffing op basis van WOZ-waarde? Veel gemeentes
hanteren deze berekeningssystematiek.

Dit jaar zal aan de raad een nota met de resultaten van een onderzoek naar
de alternatieve maatstaven rioolheffing worden voorgelegd. Heffing op basis
van de WOZ-waarde wordt hierin meegenomen.

85 PH
EC

SP 20 40 De SP ziet graag de concrete opdrachtformulering
onderzoek interne sturing op en beheersing van
gemeentelijk vastgoed. Wilt u dit naar de raad sturen.

Het college zal de projectopdracht later dit jaar ter informatie toesturen aan
de commissie Bestuur.

86 PH SP 21 40 De kostenonderbouwing van de riool- en
afvalstoffenheffing is reeds uitgewerkt. Hoe verhoudt dit
zich met blz. 40 7.2 waar een medio 2010 afgerond
onderzoek naar de doelmatigheid van de bestedingen van
de afvalstoffenheffing wordt aangekondigd? Kan dit
onderzoek nog leiden tot kostenaanpassing?

Het onderzoek zal zich met name richten op de doelmatigheid van de kosten.
Mocht uit de aanbevelingen van het onderzoek naar voren komen dat er
doelmatiger met de kosten kan worden omgegaan dan zal dit betrokken
worden bij de bepaling van de tarieven.

87 RvD SP 22 41 Wanneer mag de raad de lagere norm van
onderhoudsbudgetten verwachten?

Zie beantwoording bij vraag D66 5.

88 EC SP 23 44 Opbrengsten afkoop erfpachten is in de huidige markt niet
te ramen. Worden de huidige erfpachters
nog in staat gesteld de erfpacht af te kopen?

Er bestaat altijd de mogelijkheid voor erfpachters om de erfpacht af te
kopen.

89 PH SP 24 48 9.3 berekening ratio weerstandsvermogen.
Om de risico’s van de gemeente in kart te brengen wordt
regelmatig navraag gedaan bij de verschillende
hoofdafdelingen. Is alleen navraag doen niet al een risico
op zich? Is het niet beter daar een procedure met een
meldingsplicht van mogelijke risico’s aan te koppelen?

De navraag bij de afdelingen is meer een formaliteit om te controleren of
alle risico’s opgenomen in het risicomodel staan. Gedurende het jaar worden
er door de afdelingen actief nieuwe risico’s gemeld.

90 PH SP 25 51 Er is een aanzienlijke achterstand in de
onderhoudstoestand van de onderhoudsstructuur. Er is
sprake van een wankele situatie die regelmatig met
noodprocessen overeind moet worden gehouden. In
hoeverre is het wenselijk om de situatie voort te laten
duren tot in 2011 de grote inhaalslag van 4,4 miljoen eoro
wordt ingezet? Welke risico’s zijn daar aan verbonden

Het is niet wenselijk de situatie tot 2011 te laten voortduren. De
voorbereidingen voor de verbetering zijn al gestart. Er wordt o.a verkend of
we overgaan tot het inrichten van een extern duurzaam datacenter in
samenwerking met de gemeente Haarlemmermeer. Op deze manier wordt
tegemoet gekomen aan de beperking van grote risico’s op het gebied van de
bedrijfsvoering, voortgang van digitaliseringsprojecten die wettelijk
verplicht zijn en de realisatie van voorgenomen taakstellingen.
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Vragen n.a.v. investeringsplan 2010
1 PH CDA 1 Zijn de vervangingsinvesteringen podia werkelijk volgens

plan nodig?
Ja, in het Investeringsplan wordt conform het Meerjaren
Onderhoudsplan van de podia op sobere en doelmatige wijze opgenomen
hoe en waar de kosten van onderhoud en vervanging zijn gepland. In de
jaarlijkse afweging worden reeds aspecten als soberheid, doelmatigheid en
levensduur meegenomen.

2 PH CDA 2 De investering 81.06 Grasvelden grassmaster HFC door
kunstgras stond in het IP van 2009 gekwalificeerd als B
(te mandateren Raad aan College) en is nu gekwalificeerd
als C (raadsbesluit volgt. Waarom is in dit geval voor deze
herkwalificatie gekozen en welk effect heeft dit op de
realisatie van de investering?

In de ombuigingsvoorstellen met betrekking tot het investeringsplan wordt
voorgesteld om de investering in het kunstgrasveld HFC Haarlem te
schrappen. Dit is de reden dat de status van de investering is veranderd.

3 PH GL 1 12 Op pag 12 van het investeringsplan staat dat er geen
nieuwe investeringen zijn gepland binnen het programma
zorgzame samenleving. Op pagina 7 is bij de realisaties in
2009 ook niks beschreven over dit programma. Betekent
dit dat er binnen dit programma een aantal jaren geen
investeringen zijn en worden gedaan? Zo ja, waarom niet?

Ten laste van programma 3 worden er inderdaad geen investeringen gedaan.
Reden hiervan is dat de voor het behalen van de doelstellingen van het
programma geen investeringen noodzakelijk zijn.

4 PH
RvD

SP 11e Rioleringen: Voor 2014 en 2015 is een verhoging van de
heffing noodzakelijk om niet te hoeven lenen en daarmee
de kapitaallasten te verhogen. Wanneer kan de raad over
deze zaak beraadslagen?

Eind 2011 zal aan de raad een nieuw Gemeentelijk Rioleringsplan ter
vaststelling worden aangeboden. Hierin wordt de strategische keus voor de
komende vijf jaar behandeld en terugkeken naar de realisatie van de
afgelopen periode. Verder worden jaarlijks (aan het einde van het jaar) de
tarieven voor het komende jaar aan de raad voorgelegd.

Met de vaststelling van het Gemeentelijk Rioleringsplan 2007-2011 is de
gemeenteraad akkoord gegaan met de verbrede rioolzorg. Dit houdt in dat er
extra investeringen gedaan worden om aan de eisen van dit plan te voldoen.
De kapitaalslasten van deze extra investeringen leiden tot verhoging van de
tarieven. Het vaststellen van de tarieven wordt jaarlijks aan de raad
voorgelegd. De investeringen in het rioolstelsel worden ook altijd
voorgelegd aan de raad. Hierbij wordt aangeven hoe deze investeringen
bijdragen aan de doelstelling van het GRP, te weten duurzaam en doelmatig
om op deze wijze ervoor te zorgen dat dit tegen maatschappelijk
aanvaardbare kosten kan geschieden. Alternatieven die meer bijdrage aan
deze doelstellingen maar afwijken van het voorgenomen beleid, kunnen
hierdoor de voorkeur hebben.

5 PH SP 11c Meerdere regels in het investeringsplan zijn alleen gevuld
met nullen (totaal SZ 105, totaal 82.08,totaal 67.33d , enz)

Deze posten kunnen inderdaad worden verwijderd. Oorzaak is dat de
overzichten IP worden samengesteld via draaitabellen, waardoor eveneens
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Als voor deze projecten geen investering is voorzien,
waarom zijn deze dan vermeld?

informatie van oude investeringen wordt meegenomen. Vanaf volgend jaar
wordt gewerkt met nieuwe software, waardoor lege regels niet meer worden
gepresenteerd.

6 PH SP 11d € 2.300.000 voor uitsluitend meubilair? Betreft dit bedrag
uitsluiten meubilair of zijn ook andere investeringen in dit
bedrag opgenomen. In een tijd waarin we van organisatie
in de stad soberheid en bezuinigingen gaan eisen, moet de
gemeente het goede voorbeeld geven. Gaat het oude
meubilair mee naar de nieuwe locaties? Graag een
uitgesplitst overzicht van de toegerekende kosten.

Een kredietaanvraag is op dit moment in voorbereiding. Hierin zal nader
ingegaan worden over de kosten die hiermee gemoeid zijn. Voor de losse
inrichting (meubilair) is nog geen krediet aangevraagd, de raming voor deze
post bedraagt € 2,3 miljoen (inclusief een verwacht positief
aanbestedingsvoordeel en een bijgestelde raming voor de verhuiskosten).
Door het gehanteerde flexplekprincipe is verstelbaar meubilair noodzakelijk,
hierdoor kan grotendeels geen gebruik worden gemaakt van het bestaande
meubilair.

7 PH SP 11 Over dit slechts te kennisname hoofdstuk heeft de SP toch
een paar vraagjes Zijn de vervangingsinvesteringen in de
podia en 2013 en 2015 in deze omvang strikt
noodzakelijk? Alles wordt sober. Hoe kan hier de norm
worden versoberd zonder dat de podia “instorten” ? Sober
versus levensduur!

Zie het antwoord op vraag CDA 1.

8 BS SP 11b Blz. 9 van het investeringsplan. De steunzender t.b.v.
C2000 in de Appelaar was geraamd voor het jaar 2009 en
is nu verplaatst naar 2010, terwijl de steunzender in de
Raaksgarage niet in een investeringsbedrag is opgenomen.
Is dit in het licht van de veiligheid van en voor burgers en
hulpverleners te rechtvaardigen?

De steunzender is in de Appelaar reeds gerealiseerd. De steunzender in de
Raaksgarage wordt in de bouw en het bouwbudget meegenomen. Een en
ander is in goed overleg met alle veiligheidsorganisaties waaronder politie
en brandweer afgestemd.
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Vragen n.a.v. Bestuursrapportage 2010-1
1 JvdH CDA 1 47 Over de vernieuwing van de Badmintonhal wordt

voorgesteld deze ontwikkeling op te schorten totdat er
meer zicht is op de opbrengsten uit de te verkopen
schoolcomplexen. Is dit de laatste stand van zaken of
krijgt de raad nog de toegezegde notitie waarin de
afspraken met Duinwijck nader worden toegelicht?

Ja dit is de laatste stand van zaken.
De toezegging aan de raad wordt gestand gedaan, d.m.v. een brief op korte
termijn.

2 RvD D66 1 31 Slok: klopt het dat slok meer kost dan de Rijkssubsidie en
de extra gemeentelijke middelen? Waarom is dat zo?

Nee, een voorwaarde voor de SLoK-subsidie is een cofinanciering door de
gemeente. Daaraan is voldaan met de besluitvorming over Haarlem Klimaat
Neutraal in 2009.

3 RvD D66 2 32 Waarom nu extra ramen voor gladheids bestrijding winter
10-11. Hebben we eerdere jaren al overschreden? Is het de
verwachting dat er andere redenen zijn waarom het
duurder wordt?

Ondanks zachte winters 2007-2008 en 2008-2009 is het beschikbare budget
ad € 192.000 geheel uitgegeven. Op basis van de evaluatie, die binnenkort
aan het college wordt aangeboden, valt te verwachten dat er op veel meer
lokaties zal worden gestrooid, hetgeen hogere kosten met zich mee zal
brengen.

4 RvD D66 4 16 Hoeveel parkeer druk blijft er nog over als de Raaks-
garage opent? Mede gezien het ondergebruik van de
Ripperda garage?

De afgelopen jaren heeft haarlem te maken gehad met verlies aan bezoek
door het wegvallen van de oude Raaksgarage. De pendeldienst vanaf de
Cronjégarage naar het centrum bood daarvoor enige compensatie. Het is de
bedoeling/ambitie om de aantrekkelijkheid van Haarlem als regiocentrum te
vergroten door ondermeer de opening van de Raaksgarage Als de
bezoekersaantallen terugkeren naar het oude niveau en de Raaks met al zijn
functies volledig in gebruik zal zijn is het de vraag of er voldoende
paarkeergelegenheid is. Dit zal ook afhankelijk zijn van de vraag in hoeverre
het lukt om een verschuiving ten gunste van OV en fietsgebruik te
realiseren.

5 BS D66 5 11 In hoeverre worden bij de komende verkiezingen de lessen
meegenomen van de voorgaande verkiezingen? Zoals
ouderen zonder paspoort of zonder vervoer?

Uiteraard wordt na elke georganiseerde verkiezing geëvalueerd, zowel intern
binnen de gemeente zelf als landelijk door de Kiesraad. Zo is na de
gemeenteraadsverkiezingen van maart 2010 landelijk bepaald dat nu ook
met een identiteitsbewijs gestemd mag worden, dat maximaal 5 jaar
verlopen is. Dit is met name om aan de oudere kiesgerechtigden tegemoet te
komen.
Daarnaast wordt jaarlijks door de gemeente een tour langs de verschillende
verzorgingshuizen in Haarlem gemaakt om de aanvraag voor een ID-
kaart/paspoort te vergemakkelijken voor ouderen die minder mobiel zijn.
Om op de verkiezingsdag hun stem uit te kunnen brengen zonder zelf de
gang naar het stembureau te maken kunnen ouderen altijd iemand
machtigen.

6 PH D66 5 13 Leges drank en horeca: leges dienen kostendekkend te Tot 1 januari jl. werden taken op het gebied van de drank en
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zijn. Hoe verhoudt dat zich tot het hier geschetste beeld
van 103 opbrengst en 56 kosten?

horecavergunningen door de politie uitgevoerd. Hiervoor werd 56.000 euro
aan de politie betaald, de overige opbrengsten bleven bij de gemeente. Nu
alle taken bij de gemeente worden uitgevoerd komen de totale opbrengsten
van 103.000 euro in de begroting bij VVH. Uitgegaan wordt van
kostendekkendheid van de taken in relatie tot de opbrengsten.

7 JN D66 6 13 Nazorg ex-gedetineerde: is de 138.000 volledig nodig
voor de aanstelling van de coördinator? Is dit een fulltime
functie? Is het een tijdelijke functie voor 1 jaar?

Dit bedrag wordt in 2010 én in 2011 door het ministerie van Justitie aan de
centrumgemeente Haarlem ter beschikking gesteld voor de aanstelling van
een fulltime regionaal coördinator nazorg en een fulltime administratieve
ondersteuner. Het zijn derhalve 2 tijdelijke functies van 2 jaar.

8 JvdH D66 6 15 Overige diensten Wmo: behoorlijke structurele lasten. Wat
voor extra werkzaamheden en overige diensten betreft
het?

Het betreft extra personele inzet en additionele kosten voor een groot aantal
gebleken complexe aanbestedingstrajecten die periodiek plaatsvinden (o.a.
hulpmiddelen, OV taxi, hulp bij het huishouden).

9 JvdH D66 7 16 Project wijziging AWBZ: per wanneer wordt naar
verwachting extra beroep gedaan op de gemeente? Is
afronding eind 2011 op tijd of zijn tussentijdse
maatregelen nodig?

Van rijkswege bestaat de intentie om binnen de AWBZ daar waar mogelijk
de zorg verder te extramuraliseren. Met de val van het Kabinet is het tempo
waarin dit proces plaats zal vinden onzeker geworden. Het is de verwachting
dat het proces wel doorgang zal vinden. Gelet op de opgedane ervaring met
de snelle en complexe invoering destijd van hulp bij het huishouden, is het
van belang gebleken ons pro-actief voor te bereiden op deze ontwikkeling en
zaken die de uitvoering betreffen.

Vooralsnog bestaat er geen aanleiding tot het nemen van tussentijdse
maatregelen.

10 JvdH D66 8 16 Project van beslis naar kwaliteit is onvoldoende helder.
Voor welke activiteiten is de eenmalige uitgave van
100.000 nodig?

De eenmalige uitgave betreffen de kosten voor de inzet van personeel ten
behoeve van de projectuitvoering en kosten voor opleiding en training. Het
project betreft een verdere professionalisering van de uitvoeringsorganisatie.
Tevens wordt hiermee aangesloten op de landelijke ontwikkeling van de
kanteling ( van claimgerichte naar vraaggerichte/ resultaatgerichte
dienstverlening). Bevorderen van zelfredzaamheid van burgers is hierbij één
van de hoofddoelstellingen.

11 JN D66 9 18 Wanneer staat de opening van CJG 4 en 5 gepland? In 2011.
12 RvD D66 10 28 Straatparkeren: waarom zijn deze opbrengsten zo sterk

afgenomen? Door verdwijnen van plekken zou je
verwachten dat de garages meer inkomsten zouden
draaien, wat enkel geldt voor de Appelaar. Zijn er andere
oorzaken bekend?

De laatste jaren is het bezoek aan Haarlem teruggelopen. Tesamen met het
wegvallen van parkeerplaatsen voor bezoek op straat, resulteert dit in lagere
opbrengsten. Daarbij dient bedacht te worden dat in de binnenstad de
omvang van parkeervergunningen op straat niet terugloopt.

13 RvD D66 11 32 Wat is de achtergrond van het structureel verlagen van de
bijdrage van Haarlem aan het Zuidtangent-traject?

De verrekeningen die de provincie aan de gemeente Haarlem de laatste jaren
stuurt, bedragen € 50.000 op jaarbasis.

14 PH D66 12 35 Door vertraging in automatisering zijn frictiekosten bij
DIV ontstaan. Wat is de verwachting? Wanneer wordt dit

De ontwikkeling van documentaire informatievoorziening naar digitaal
werken hangt nauw samen met het Masterplan Digitalisering (zie de
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wel gerealiseerd? Worden er maatregelen genomen om het
proces te versnellen?

antwoorden op de vragen CDA 13 en PvdA 2 van de kadernota). Om de
digitalisering van DIV te versnellen worden tijdelijke ICT-oplossingen
gebruikt en wordt de huidige applicatie Verseon ingezet.

15 PH D66 13 36 Structurele tekorten op druk/bind en port/vracht. In
hoeverre worden maatregelen genomen om in deze
digitale tijden het gebruik terug te dringen?

Het terugdringen van te verzenden post wordt gerealiseerd door (meer)
digitaal te gaan werken en versturen, als onderdeel van het Masterplan
Digitalisering.

16 EC D66 14 42 Hoog ambitieniveau en veel koppeling van projecten aan
elkaar geconstateerd. Waarom niet opgenomen als risico?

Daar waar riscio is ontstaan als gevolg van een dergelijke koppeling is een
voorziening getroffen (VMBO, Land in Zicht, Fly-over, Pim Mulier).
Voor de overige projecten is er op dit moment geen riscico, en moet deze
tekst geïnterpreteerd worden als een les voor de toekomstige projecten.

17 JvdH PvdA 1 15 Reserve WMO. Op pagina 15 worden diverse Financiële
afwijkingen (groter dan € 50.000) gedekt uit de reserve
WMO. Kunt u aangeven welk bedrag op dit moment nog
resteert in de reserve WMO en een overzicht geven van
het oorspronkelijke bedrag, welke bestemmingen nu
gedekt zijn uit de reserve en welke nog in de planning
staan?

De Wmo reserve is gevormd uit het voordelig resultaat hulp bij het
huishouden in de jaren 2007 en 2008 (circa 2,9 mln) en 2009 (circa 2,7
mln), in totaal circa € 5,6 mln.

Met de nota “uitvoering motie wie wat bewaart heeft iets” (2009/232091),
de nota Uitvoering regionaal kompas: eenmalige bijdrage Ribw
Kennermerland Amstelland de Meerlanden (reg.nr. 2010/ 60783) en
meldingen uit bestuursrapportage 2010-1, staan in totaal onttrekkingen
gepland ten laste van deze reserve van € 3,1 mln.

Het restant van de Wmo reserve rekening houdend met de reeds
voorgenomen onttrekkingen bedraagt derhalve circa € 2,5 mln (stand per 1
juni 2010).

Dit bedrag staat gereserveerd voor de onzekerheden over de financiële
gevolgen van de aanbestedingen ( OV-taxi en hulpmiddelen) en kan worden
aangewend om eventuele toekomstige tegenvallers rond de uitvoering van
Wmo individuele voorzieningen op te vangen. (zie nota Uitvoering motie
“wie wat bewaart heeft iets”, 2009/232091).

18 JN PvdA 2 26 Minimabeleid. Hoe verhoudt zich de opmerking bij de
overschrijding minimaregeling “om toekomstige
overschrijdingen te voorkomen zal het beleid moeten
worden aangepast” tot het uitgangspunt in het
Coalitieakkoord dat het sociale beleid in Haarlem op het
huidige niveau wordt gehouden?

Het uitgangspunt van het coalitieakkoord is hierbij leidend. Voor zover
mogelijk zal binnen de andere minimabudgetten compensatie voor de
overschrijdingen worden gezocht.



Drl.
nr.

Ph Frac-
tie2

Nr. Blz.
3

Vraag Antwoord

25

19 PH PvdA 3 35 Stelpost Inburgering. Kunt u een nadere specificatie
geven hoe het komt dat deze kosten lager uitvallen en
wanneer dit met aantal trajecten te maken heeft: heeft dit
gevolgen ten aanzien van de afspraken met het rijk
hierover?

Voor de uitvoering van de inburgering is een bedrag van € 630.000
toegevoegd aan het gemeentefonds. Uitgangspunt van de algemene uitkering
uit het gemeentefonds is dat gemeenten de middelen vrij mogen aanwenden.
In Haarlem wordt de gedragslijn gehanteerd dat toevoegingen in eerste
instantie als stelpost worden opgenomen. Nadat er een onderbouwing van de
te verwachten kosten is aangeleverd, wordt het betreffende budget
toegevoegd aan het betreffende product. Voor de uitvoering van de
inburgering wordt de functie van coördinator inburgering ingesteld. De
kosten van deze functie (incl. overhead) bedragen € 133.000. Deze kosten
worden gedekt uit de stelpost in de algemene uitkering.

Het bedrag dat in het gemeentefonds is gestort betreft de uitvoeringskosten
en heeft geen relatie met het aantal trajecten inburgering. Aframen van een
deel van de stelpost heeft dus geen gevolgen voor de afspraken met het rijk
over de trajecten.
Financiering van de trajectkosten wordt via het zogenaamde
participatiebudget gefinancierd. Het participatiebudget Inburgering is geheel
geoormerkt voor de trajectkosten inburgering.

20 PH PvdA 4 35 Taakstelling Inkoop: 1 miljoen van de opbrengst
strategisch budgetteren wordt gebruikt ter dekking van de
niet gehaalde taakstelling Inkoop. Gaat u alsnog werken
aan geconcentreerde centrale inkoop om de besparing van
2 miljoen in 2010 alsnog te realiseren? En zo nee, wat is er
mbt Inkoop wel mogelijk?

Aanbesteding van werken en diensten en leveringen gebeurt nog op
verschillende plaatsen in de organisatie. Het bestaande beleid wordt
geactualiseerd naar de nieuwe organisatie en voor de zomer wordt een in de
ambtelijke organisatie centraal gecoördineerde aanpak verder uitgewerkt.

21 JvdH SP 1 5 Bij de verslechtering is een bedrag van 200.000 euro
opgenomen voor het slopen van de staantribunes Haarlem
Stadion. Voor onder meer de sloop van de tribunes was
echter al een bedrag van € 700.000 gereserveerd. Is dit een
dubbeling?

Er is geen sprake van dubbeling. Het oorspronkelijke bedrag dat voor de
sloop van de tribunes was gereserveerd is met het faillissement van HFC
Haarlem komen te vervallen.
Vervolgens is t.b.v. de instandhouding van het sportcomplex het bedrag van
€ 200.000,- gereserveerd voor gedeeltelijke sloop van onderdelen van het
complex.

22 PH SP 2 5 In de verslechtering is een bedrag van € 400.000
opgenomen voor het op orde brengen van licenties en
onderhooudscontracten. Zijn hiermee alle licenties op
orde? Is er nu voorzien in een adequate registratie en
afschrijving van deze licenties?

De licenties voor de kantoorsoftware zijn thans op orde, de overige licenties
en onderhoudscontracten voor de overige software worden op orde gebracht.
De vakapplicaties, die nu nog decentraal worden beheerd en betaald, worden
centraal ondergebracht bij ICT.

23 JN SP 3 18 4.3 c Bij stimuleren haarlemPas voor sport staat de
opmerking: “Onvoldoende toelichting aangeleverd” Dit
vraagt enige toelichting

De Haarlem Pas geldt met ingang van 2009 als toegangsmiddel voor
jongeren die gebruik willen maken van het Jeugdsportfonds. Deze regeling
treedt in de plaats van de individuele afrekening van lidmaatschappen en
kleding door de gemeente. In de Bestuursrapportage is hierover geen nadere
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informatie beschikbaar gekomen.
24 JN SP 4 26 Overschrijdingen minimabeleid € 400.000 structureel. Het

beleid zal moeten worden aangepast om overschrijdingen
te voorkomen??????
Eindelijk hebben we na jaren bereikt dat er van geen
onderschrijdingen meer zijn; dat er meer gebruik van de
minimaregelingen wordt gemaakt dat mensen met lage
inkomens de gemeente eindelijk weten te vinden. De SP
heeft veel grote woorden in krant en raad gehoord dat er
op minima niet wordt bezuinigd. Dat strookt niet met het
voorstel het beleid te versoberen. Hoe denkt het college
deze omissie te herstellen? Dat dit nodig is omdat er
steeds meer mensen ook worden getroffen door
rijksbezuinigingen anders dan via het gemeentefonds en
onder 115% van het minimum zakken, hoef geen betoog.
De SP is van mening dat er eerder geld bij moet gezien de
toekomstverwachtingen. Behoort dat bij deze coalitie ook
tot de mogelijkheden.

Zie het antwoord op vraag PvdA 2.

25 RvD
PH

SP 5 34 Product 10.01.003 Een nadeel van € 375.000 i.v.m.
afboeken aandelen balans. In de toelichting staat echter dat
de balanswaarde van het aandelenbezit € 45.000 bedraagt.
Kunt u dit uitleggen?

De € 45.000 betreft de boekwaarde van de aandelen die de gemeente
Haarlem rechtstreeks bezit in Crematorium Haarlem B.V. De gemeente
Haarlem beheerde via Haarlem Commandite B.V. haar belang
in Crematorium Haarlem C.V.. De boekwaarde van ons 100% belang in
Haarlem Commandite B.V. bedraagt € 330.000. Met het verkopen van ons
belang in Crematorium Haarlem B.V. is ook de rol van commandite
vervallen en resteert hier een lege B.V. Een voorstel over de afwikkeling
(bijvoorbeeld verkoop of ander aanwending) wordt nog aan de Raad
voorgelegd. Ons kapitaalverstrekking aan deelneming wijzigt dus met €
45.000 plus € 330.000 is € 375.000.

26 PH SP 6 36 In de toelichting staat een verminderde opbrengst VRK
van € 50.000 vermeld. Dit bedrag is echter niet terug te
vinden in de tabel op blz. 34, noch in het totaaloverzicht
op blz 39 e.v. Hoe kan dit?

Dit nadeel van € 50.000 is abusievelijk niet in de financiële tabellen
opgenomen. Dit zal bij de 2e bestuursrapportage 2010 worden hersteld.

27 PH SP 7 35 Aframen stelpost inburgering . Kosten voor activiteiten
inburgering vallen lager uit. Een deel van de stelpost kan
vrijvallen. Betreft het hier een rijksvergoeding? Moet dat
geld dan niet terug naar her rijk en zo niet wordt deze
meevaller dan ingezet ter compensatie voor de tekorten op
de alfabetiseringstrajecten?

Zie het antwoord op vraag PvdA 1.

28 EC SP 8 46 De raad heeft zich bij motie verzet tegen inzet van Project Zuidstrook Slachthuisbuurt is een z.g.n. transformatieproject,
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onderhoudsbudgetten voor aanleg buitenruimten. Op
welke manier denkt het college de aanleg van het
buitenmilieu in de Zuidstrook Slachthuisbuurt nu te
financieren?

waarbij gemeente en corporaties gezamenlijk een bijdrage doen voor de
herinrichting van de openbare ruimte. Gemeente dekt haar bijdrage deels uit
de ISV-2. Voor de dekking van het restant wordt een voorstel uitgewerkt.
Te denken valt aan ISV-3.

29 RvD SP 9 51 Onderzoek naar uitbreiding parkeergarage de Kamp is
bevroren. , maar er is wel geld gereserveerd in het IP. Blz
16 om het budget voor onderzoek garage Nw Gracht om te
zetten naar onderzoek uitbreiding de Kamp. Een
raadsmeerderheid was tegen deze uitbreiding? Graag
uitleg!

In de raadsvergadering van 3 september 2009 heeft de Raad onder
besluitpunt 4 besloten “Het restant van het voorbereidingskrediet (IP 12.14)
dat is verstrekt voor de Nieuwe Gracht garage in te zetten voor een snelle
start van voornoemde onderzoeken (uitbreiding Kamp + nieuwe
parkeergarage oostzijde), het betreft een bedrag van 150.000 euro.”.
Gezien de verhoudingen in de Raad is begin 2010 in het College
afgesproken beide onderzoeken aan te houden in afwachting van het nieuwe
college.

30 EC SP 10 52 Welke financiële risico’s loopt de gemeente met de
vertragingen in het 023-project? En op welke termijn?

De gemeente loopt geen financieel risico bij de inkomsten van de tweede
tranche, die gecombineerd is met de uitgifte van het Westelijk deel ( de v.m.
sportvelden). Echter wel is er risico vanwege de derde tranche, die
gekoppeld is aan de eindoplevering van het project. Hierover wordt
momenteel onderhandeld met de Ontwikkelaar.

31 EC SP 11 52 Bij het project Aziëweg wordt nog gesproken over een
bouwvergunning die wordt veerbereid voor aanvraag in
2009. Kunt u de actuele stand van zaken duidelijk maken
ten aanzien van dit project?

In bestuursrapportage 2009 wordt nog over aanvraag bouwvergunning in
2009 gesproken. In berap 2010 is reeds nader toegelicht dat dit niet haalbaar
is gebleken. Op dit moment wordt er geschaafd aan het ontwerp en het
regelen van de financiering voor de gebouwen op Aziëweg lokatie 2
(oostelijke kavel) . De ontwikkelaars hopen in 2011 tot een bouwaanvraag
over te kunnen gaan. Voor lokatie 1 (westelijke kavel langs de Briandlaan)
is de kredietcrisis een groot probleem. De corporatie heeft aangegeven op
zijn vroegst in 2012 te kunnen bouwen. De gemeente is hierover nog in
gesprek met de corporatie.

Toelichting:
1) HA (Hoofdafdeling)
2) Fractie: afkorting van de fractie door welke de vraag is gesteld
3) Verwijzing naar de bladzijde van de kadernota/bestuursrapportage waarop de vraag betrekking heeft


